
Forårssmagning fredag d. 7. marts 1997. m. ekstraordinær generalforsamling 
 
Ingen tvivl om det: det blev rigtigt forår fra og med denne aften. Der blev sandelig også arbejdet 
intenst for at stabilisere de varmere luftstrømme, der så sagte som foråret selv, banede sig 
uimodståeligt vej i et væld af forårsbuketter i haverne og i stuen på Sønderås. Over Slagelse lagde 
sig en behagelig duft af Cabernet Sauvignon, Merlot og Zinfandel, selvom man i byen dagen efter 
kunne høre folk på gader og stræder diskutere, om duften af anis og lakridsrod nu også var fra 
bouquet, eller om det var anus og Lagerman, der særligt  var på færde. 
 
Aftenens aperitif, en dejlig Ivan Tamas, zinfandel, 1992, (kr. 65,50/House of Wine) anslog 
aftenens vinøse tema: californiske vine med hovedvægt på zinfandel-druen. Under denne 
stemningsløftende smagsoplevelse kunne aftenens vært fortælle den forunderlige historie om de 
syv gratis flasker til klubben fra Sten Kirkebække, flasker, der havde gjort den travle vært endnu 
mere forvirret end han var i forvejen, da han først fik dem dagen før og måtte ændre sit med 
møje sammensatte program. Det skal allerede på dette sted slås fast, at Kirkebækkes vine gjorde 
deres særdeles mærkbare virkning i løbet af aftenen, men mere herom senere. Samtidig blev 
strategien lagt for gennemførelsen af den ekstraordinære generalforsamling. Den blev 
gennemført hurtigt og effektivt ved kompetent og smidig styring fra dirigentens side - det 
lykkedes at holde ukontrollerede udbrud, der skulle forestille at være velmotiverede skideballer, 
på et minimum, og egentlige slagsmål kom aldrig på tale. Der henvises til det særlige referat for 
generalforsamlingen nedenfor. 
Den egentlige smagning havde følgende program: 
1. Caliterra. Cab. Sauvign. 1995  (chile) (kr. 38,95/3 fl. 110,- Kirkebække) 
2. Fetzer. Cab. sauv. 1994  (Californ.) (kr. 58,95/ 2 fl. 110,- Kirkebække) 
3. Fetzer. Merlot. 1994.   (Californ) (kr. 58,95/ 2 fl. 110,- Kirkebække) 
4. Gallo. Sonoma. Zinfandel. 1993. (Californ) (kr. 89,95 Kirkebække)   
5. Beringer. Zinfandel. 1993  (Californ) (79,50 House of Wine) 
 
Vinene 1 - 3 var fra Sten Kirkebækkes generøse pakke og fik alle gode ord med på vejen. 
Vinene 1 - 3 var fra Sten Kirkebækkes generøse pakke og fik alle gode ord med på vejen. Især var  
man enige om, at Caliterra' en så rigeligt var pengene værd, det resulterede da også i en ret 
massiv 
bestilling til vor mæcen, der altså også får lidt ud af det. Merlot en fra Fetzer hørte til aftenens  
pletskud, en glimrende vin, elegant og med velformet næse; også i dette tilfælde blev der krydset 
af på bestillingslisten. Mere og mere så det ud til, at Sten Kirkebække er en dygtig 
forretningsmand,  
der ved hvad han gør! Af de to sidste vine, begge zinfandel i den lidt pænere prisklasse, lovede  
duften fra Gallos Sonoma mere end den kunne leve op til i smagen, selvom de fortinnede øjne  
omkring bordet syntes at afspejle begyndende tab af elementær beherskelse af sanseapparatet. 
På 
dette tidspunkt var en for aftenen karakteristisk snakke-, for ikke at kalde det skvadrelyst nået op  
på et niveau, der ville kunne have fået en udenforstående person til at tro, at dette var en flok  
transvetitter i gruppeterapi. Ole Tofte bemærkede ikke, at der var kommet en ny vin i hans glas, 
ligesom Torben det meste af aftenen talt om den 7-stjernede vits, som han desværre ikke kunne  
komme i tanke om. Vi var derfor henvist til at få genopfrisket et udvalg af gamle historier, der 
skønt fremført med den rutinemæssige elegance, der kommer af, at de har været fortalt mange  
gange før, ikke rigtig kunne få huset op at flyve. Vi .skal.såmænd nok få dem igen og igen indtil  



Torben kommer i tanke om sine 7- og 8-stjernede histoner, hvem ved – måske i flyveren over  
Atlanten. Nu kom så aftenes sidste vin, en flot Beringer i enhver forstand, prisen var rigtig, og den  
havde stadig overskud til at ligge et par år, som Stifteren fremsnøvlede. Aftenens vært havde 
gjort sig megen umage med at vælge de rette oste, og han havde valgt rigtigt. Torben var 
desværre den, der først fik budt ostefadet. Det lagde noget af en dæmper på de andres 
muligheder for at få del i den franske brie, til gengæld tog de godt fra af de andre, bortset fra 
skæreosten. Forklaringen er nok, at man efter Hans Engell-affæren og Per Stiv Øller-skandalen 
ikke turde bruge osteskæreren af angst for at få en anklage på halsen for uforsætligt manddrab. 
Værten måtte konstatere, at 9 flasker rødvin er i underkanten i dette selskab - og så var Ole Birch 
endda lettere handicappet af eftervirkningeme af en influenza - man ville have bajere, og det fik 
man så.  
Kvinder begyndte så småt at rende os på dørene, den intense skvadren må have fået dem til at 
føle sig velkomne, men der tog de fejl. Alligevel skønnede man, at tiden for opbrud var inde, og 
over en halv times tid fik værten hjulpet alle op på de slingrende cykler. Politiets døgnrapport 
lørdag var uden spor af alle disse begivenheder, men det var bouquet-hovederne ikke. 
Apotekerne havde et formidabelt salg af codymagnyler og antidepressiver - at vågne op til 
virkeligheden efter en Bouquet-aften er bare for meget. Vi ser derfor frem til næste gang vi atter 
kan svinge os op over den gråmelerede hverdag.  
 

Ekstraordinær generalforsamling fredag d. 7. marts 1997.  
Referent: Finn.  
Formanden konstaterede, at den ekstraordinære generalforsamling var lovligt varslet med  
nedenstående dagsorden:  
1. Valg af dirigent.  
2. Ændring af vedtægter og forretningsorden.  
3. Kandidater til klubben.  
4. Evt.  
Til punkt 3 føjedes et ekstra punkt 3a: fastsættelse af rådighedsbeløb for resten af indeværende  
periode - jvf. lovene punkt 7b.  
 
Punkt 1: Finn valgt.  
Punkt 2: Forslag til såvel love som procedure for den årlige generalforsamling samt  
forretningsorden for afvikling af ordinær smagning var blevet grundigt forbehandlet under sidste  
smagning. Der manglede derfor blot en formel godkendelse af de indførte rettelser til disse 
forslag, hvilket forløb uden egentlig diskussion. Alle tre ændrede forslag blev godkendt. Det blev  
understreget, at rygning ikke bør finde sted, hvis nogen er i færd med at fremlægge noget til  
drøftelse ....  
Punkt 3. Fra Stifteren var skriftligt og i tide indsendt forslag om optagelse af nyt medlem: Jørgen  
Sletø. Stifteren motiverede sit forslag, der faldt i god jord. Jørgen Sletø optages derfor i klubben  
fra og med næste smagning, hvis han kan gå ind under klubbens love. Han tilsendes de nødvendig  
papirer. *)  
Punkt 3a. Fastsættelse af rådighedsbeløb: Rådighedsbeløbet for resten af perioden frem til 
næste generalforsamling fastsattes til kr. 1.500,-.  
Punkt 4. Eventuelt:  
a) Forslag om kuffert i læder, antik eller ny i god kvalitet, pris ca. kr. 500,- til opbevaring af  
klubbens protokoller, regulativer, regalier m. m. Opgaven blev overdraget formanden, der lovede  
at arbejde seriøst med sagen.  



b) Et forslag om design-konkurrence til et klub-logo. Det kom aldrig frem, om det er en åben  
konkurrence eller en lukket - evt. kun for medlemmerne? Det bør drøftes ved næste smagning.  
Præmie til vinderen blev heller ikke drøftet.  
c) Der var enighed om, at kammeratlige skideballer gives løbende fra smagning til smagning og  
ikke bør afvente en generalforsamling. Der tages således hensyn til medlemmernes psykiske og  
fysiske sundhedstilstand.  
 
Herefter kunne dirigenten takke for rimelig ro og orden under generalforsamlingen.  
*) Er tilsendt ved Stifteren.  
 
    Notaren/FG 
 
 


